
PROTOKÓŁ  Nr  XI/11
z obrad sesji Rady Miejskiej

odbytej w dniu 31 sierpnia i 06 września  2011r.

W obradach sesji uczestniczyło  15 radnych oraz Burmistrz  Chodcza     - 
Kazimierz Sawiński, Sekretarz Miasta i Gminy   -  Benedykt Nowakowski,
Skarbnik Miasta i Gminy -  Danuta Nowakowska,  a także:
sołtysi, kierownicy jednostek budżetowych , dyrektorzy szkół oraz  zaproszeni 
goście –  w pierwszej części, w drugiej części uczestniczyło 14 radnych.

 Porządek  obrad:
1.  Otwarcie.

-  stwierdzenie prawomocności obrad,
-  przyjęcie porządku obrad,
-  przyjęcie  protokołu z poprzedniej sesji,

 2.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza między sesjami .
-  przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza,

            -  dyskusja,
 3.  Informacja o odbytych posiedzeniach Komisji Rady w okresie między sesjami 
           –   Przewodniczący Komisji Rady Miejskiej.

            -  udzielenie przez Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do 
przedłożonych  wniosków  z posiedzeń Komisji  Rady Miejskiej.
4.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 
2011 .
      -  przedłożenie informacji - Skarbnika MiG. 
      -  dyskusja,
      -  opinia Komisji Budżetu i Finansów – Przewodniczący Powietrzyński 
Kazimierz,
      -  podjęcie uchwały,  
5.   Podjęcie uchwały w sprawie  zaciągnięcia  kredytu długoterminowego.

      -   przedłożenie  informacji  – P. Skarbnik MiG,
      - dyskusja,
      - opinia Komisji Budżetu i Finansów – Przewodniczący P. Powietrzyński 
Kazimierz,
      - podjęcie uchwały,

 6.  Podjęcie uchwały w sprawie   dokonania zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2011-2015.  
             - przedłożenie informacji – Skarbnik MiG,
             - dyskusja,
             - opinia Komisji Budżetu i Finansów - P. Powietrzyński Kazimierz,  
             - podjęcie uchwały, 



  7.   Podjęcie uchwały  w sprawie obwodów głosowania na terenie  Miasta i 
Gminy Chodecz.
           -  przedłożenie informacji – Sekretarz MiG,
           -  dyskusja,
           - podjęcie uchwały,
  8.   Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu do spraw  opiniowania 
kandydatów na ławników sądowych.
         -  przedłożenie informacji – Sekretarz MiG,
         -  dyskusja,
         -  podjęcie uchwały, 
9.  Podjęcie uchwały  dotyczącej  uchylenia uchwały w sprawie powołania 
Komisji doraźnej.   
         -  przedłożenie informacji – Przewodnicząca Rady,
         -  dyskusja,
         -  podjęcie uchwały,
10.  Podjęcie uchwały w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady  Miejskiej w 
Chodczu  przeprowadzenia kontroli.
        -  przedłożenie informacji  - Przewodnicząca Rady,
        -  dyskusja,
        -  podjęcie uchwały,
 11.  Interpelacje i zapytania radnych.
 12.  Sprawy bieżące.
 13.  Wolne wnioski i zapytania.    
 14.  Zakończenie obrad sesji .

Ad. 1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
   Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani  Danuta Warszawska w dniu  31 sierpnia 
2011r.  godzina 10,oo, otwieram  obrady XI sesji Rady Miejskiej w Chodczu .  Na 
podstawie listy obecności stwierdzam, że w obradach  sesji Rady Miejskiej 
bierze udział 15 radnych, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
W materiałach na sesję Radni otrzymali porządek obrad XI sesji Rady Miejskiej 
w Chodczu wraz z projektami uchwał. Wobec powyższego odczytam  treść 
porządku obrad sesji i poddam  pod głosowanie. Za  przyjęciem porządku obrad 
głosowało- 15 radnych.
W dalszej części  obrad Przewodnicząca  Rady - protokół z poprzedniej sesji był 
wyłożony do wglądu w Biurze Rady, w związku z powyższym Radni mogli się 
zapoznać z jego treścią. Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie 
protokołu z poprzedniej sesji. Zagłosowało –13 radnych, przeciw 0, wstrzymało 
się  2  radnych.  Wobec powyższego protokół z poprzedniej sesji został przyjęty.



Ad. 2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Chodcza  między sesjami.
Pan Kazimierz Sawiński Burmistrz Chodcza przedłożył sprawozdanie ze swej 
działalności między sesjami za okres od 21 czerwca   2011r. do  30  sierpnia 
2011r. Treść sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Dyskusji w przedmiotowym temacie nie było.
Ad. 3.  Informacja o odbytych posiedzeniach Komisji Rady w okresie między  
sesjami.        
Przewodnicząca Rady Miejskiej proszę przewodniczących Komisji Rady Miejskiej 
o przedłożenie sprawozdań z prac tych Komisji.
Jako pierwsza sprawozdanie przedłoży Radna Pani Ewa Kwiatkowska 
Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej. 
Pani Ewa Kwiatkowska w tym okresie Komisja Rewizyjna nie miała posiedzeń.
Proszę teraz  Pana Kazimierza  Powietrzyńskiego  o przedłożenie  sprawozdania z 
posiedzeń  Komisji Budżetu i Finansów . 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów P. Kazimierz Powietrzyński 
odbyliśmy jedno posiedzenie w dniu 23 sierpnia br. które dotyczyło zmiany 
budżetu miasta i gminy Chodecz w roku 2011. Było bardzo burzliwe to 
posiedzenie. I tyle.
Burmistrz Chodcza, każdy ten temat znam, poza tym sprawy te będą 
przedmiotem obrad sesji, więc wówczas wywiąże się dyskusja. 
Proszę następnie Pana Wiesława Feliniaka Przewodniczącego Komisji Rolnej i 
Infrastruktury Technicznej. 
Radny Feliniak Wiesław  Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury 
Technicznej, Szanowni Państwo Komisja Rolna i Inf. Technicznej odbyła jedno 
posiedzenie w dniu 8 lipca br. dokonaliśmy analizy  przebiegu  prac przy 
budowie drogi  Strzygi-Kolonia – Łakno - Łania . I na wniosek Pani Gadziomskiej 
dokonaliśmy przeglądu nawierzchni stanu dróg gminnych i rowów 
odwadniających  w miejscowości Psary. Z tego posiedzenia Komisja sporządziła 
następujące wnioski .  A co do pozostałych dróg na sołectwach nie ma się co 
czarować  one nie odbiegają od  stanu pozostałych dróg  gruntowych  na terenie 
całej Gminy. I tyle z naszej strony.
Pan Burmistrz co do tych spraw związanych z wnioskami  Komisji, pobocza 
zostały wykoszone, droga w Psarach przejechałem się w piątek przez cała tą 
drogę i ta droga nie jest najgorsza są pewne takie ubytki w niej, które są 
usuwane na bieżąco i w tej kwestii chyba nie ma innych tam spraw. Jeśli chodzi 
o drogę Kolonia Strzygowska – Łakno - Łania były pewne sprawy z Panem 
Wilińskim ale zostało już wszystko wyjaśnione, tak samo było z Panem 
Błaszczykiem i również i te kwestie na bieżąco zostały usunięte.
Pani Kędzierska na bieżąco jest przy budowie drogi i te kwestie sporne są 
eliminowane. 



Przewodnicząca Rady- proszę teraz przewodniczącego Komisji Obywatelskiej 
Pana Jerzego Stempczyńskiego. Proszę Państwa Komisja w okresie lipca i 
sierpnia nie odbywała posiedzeń, posiedzenie jest planowane w miesiącu 
wrześniu. 
Proszę Panią przewodniczącą Komisji Oświaty Zdrowia Grażynę Wilińską. 
Szanowni Państwo Komisja obradowała 2 razy i było to związane z dożynkami.
Pierwsze posiedzenie było 11 czerwca, było to podjęcie działań związanych z 
organizacją dożynek oraz organizacją prac związanych z pozyskaniem funduszy 
zasobów unijnych na obiekt przy ulicy Ogrodowej i w Woli Adamowej, chodziło 
oczywiście o tą świetlice, jak również ocena przygotowania do sezonu letniego 
kąpieliska miejskiego w Chodczu. Proszę Państwa na tym spotkaniu byliśmy 
wszyscy za tym aby dożynki odbyły się na stadionie miejskim w Chodczu były 
różne rozpatrywane warianty łącznie ze stadionem w Chodeczku, wtedy na tym 
pierwszym posiedzeniu  nie było jak gdyby większych przeciwwskazań łącznie z 
Panem Burmistrzem że ciężki sprzęt nie może wjechać na stadion aby nie 
uszkodzić murawy. Na tym pierwszym spotkaniu również dowiedzieliśmy się że 
będzie złożony wniosek w lipcu, że będzie zrobiony projekt na obiekt przy ulicy 
Ogrodowej. Pan Burmistrz również zapewnił nas w związku z remontem obiektu 
na ulicy Ogrodowej to pieniądze w kwocie 800 tys. złotych z grupy działania LGD 
to również część ich zostanie  przeznaczona w 2012 r. na remont zejścia nad 
jezioro. Bo każdy z nas doskonale wie jakie to zejście jest, więc Pan Burmistrz o 
tym nas zapewnił. W sprawach bieżących rozpatrywaliśmy wniosek Koła 
Gospodyń Wiejskich z Zalesia, Koło to zwróciło się do nas o dofinansowanie 
ponieważ mają być robione wnioski dofinansowanie świetlic, w związku z tym 
OSP w Zalesiu się zgłosiło by się w tym projekcie właśnie OSP w Zalesiu, również 
miało swój udział, Radni byli za tym jak najbardziej Pan Szymurski się wstrzymał 
nie chciał się wypowiedzieć z uwagi na fakt że jest z tego terenu natomiast 
Radny Krupa nie miał nic przeciwko dofinansowania  do Zalesia ale nie kosztem 
Przysypki bo wstępnie była mowa o Przysypce i o Woli Adamowej to było tyle i 
jeszcze wtedy zwróciliśmy uwagę na temat  zalewania świetlicy środowiskowej 
tutaj była taka jedna prośba do Pana Burmistrza by zorientować się czy np. na 
Dożynki nie może obsługiwać firma gastronomiczna jedna np. jakieś tam Tychy 
czy jakieś , z tego względu że nas to drogo kosztuje bo jednak każdej firmie 
zapewniamy  prąd a wtedy no ale to był wtedy 11 lipca a później się wszystko 
zmieniło 25 lipca musieliśmy zrobić drugą z tego względu że okazało się że 
dostaliśmy pieniążki z projektu tzw.,, Zdrowa ryba’’ w związku z tym wszystkie 
nasze dotychczasowe ustalenia jak gdyby legły w gruzach bo się okazało że 
byśmy musieli z tego co Pan Burmistrz mówił  4tys. dopłacać do prądu na 
stadionie czy w Chodczu czy w Chodeczku więc w związku z tym jeżeli wchodziła 
w grę kwota taka duża no stwierdziliśmy faktycznie w momencie gdy budżet 



gminy jest taki a nie inny zdecydowaliśmy by niestety te dożynki były  nad 
jeziorem, tak też się stało i następnym punktem jaki rozpatrywaliśmy to była 
sprawa świetlicy środowiskowej, ponieważ wtedy w wakacje wcześniej jako 
Radni ustalaliśmy że dzieci w czasie wakacji będą korzystały ze świetlicy 
środowiskowej, były przeznaczone pieniążki i jak również były zaplanowane 
wyjazdy i tutaj rozpatrywaliśmy Pan Burmistrz poczynił oszczędności i z 
pewnych tutaj tych zaplanowanych zadań się wycofał i była prośba w ogóle tu 
Radnych by ta świetlica środowiskowa pozostała w takiej formie w jakiej jest, 
powinniśmy się właściwie cieszyć, być dumni że mamy taką świetlicę w Chodczu 
bo to jest bardzo ważne dla naszego środowiska i tak jak wychowamy tą 
młodzież jak ją przygotujemy taka ona będzie w dorosłym życiu. To byłaby 
prośba do Pana Burmistrza o zostawienie świetlicy we władaniu pomocy 
społecznej i to tyle dziękuję bardzo.
Przewodnicząca Rady proszę Pana Burmistrza o ustosunkowanie się do tych 
wypowiedzi. 
Burmistrz, Komisja prosiła, stało się tak jak się stało , mam kłopoty z opieką, 
trzeba dołożyć środków finansowych do opieki 20% jak i do stypendium 20% 
trzeba będzie to wszystko poregulować, ale to wszystko potrwa. 
Przewodnicząca Rady proszę Pana Przewodniczącego Komisji Doraźnej o 
przedłożenie informacji. 
Pan Jerzy Stempczyński , szanowni Państwo , pamiętajcie Komisja Doraźna 
została powołana w składzie 3 osobowym to jest: ja , Pan Radny Powietrzyński i 
Pan Radny Szymurski. Spotkaliśmy się pierwszy raz 21 lipca br. Zarazem pierwszy 
i ostatni raz. Z uwagi na to że Kazimierz Powietrzyński złożył rezygnację z pracy 
w Komisji, a następnie rezygnację złożył również Radny Szymurski zostałem się 
sam jeden ja i z uwagi na to Komisja utraciła racje bytu. Tym nie mniej w tym 
składzie 2 osobowym z tego co ustaliliśmy chcieliśmy spotkać się z Radnym 
Szałańskim i Panem Lewandowskim, który skierował pismo do Rady. Powiem 
tylko tyle że Radny Szałański nie ukrywał niczego w swoim zeznaniu jako Radny 
za poprzedni rok, ale przepisy są jakie są. I z uwagi na to została zawieszona 
Komisja. Dzisiaj Rada podejmie decyzję w sprawie Komisji Doraźnej. Sprawa jest 
zawieszona  a decyzja należy do państwa Radnych. 
Przewodnicząca Rady, przechodzimy do następnego punktu porządku obrad 
jakim jest : 

Ad.4.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  budżetu Miasta i Gminy Chodecz na 
rok 2011 . 
Przewodnicząca Rady proszę o przedłożenie informacji w sprawie 
przedmiotowego punktu Panią Skarbnik. 
Pani Skarbnik w toku realizacji budżetu prosimy o zaakceptowanie 



następujących zmian w budżecie :
- zmniejszenie dotacji na przydomowe oczyszczalnie kwota 350 tys. zł ta sprawa 
była bardzo dokładnie omawiana i wyjaśniana na Komisji Budżetu, 
- zmniejszenie dotacji na drogę Strzygi – Łakno - Łania kwota 215.660 zł to jest 
w wyniku poprze targowym , pierwotna kwota była w planie zapisana  3 490 
tys. zł obecnie jest 3150 tys. zł. 
- dotacja z GUS na zadania zlecone narodowy spis powszechny ludności i 
mieszkań  13870 zł.
- zwiększenie subwencji oświatowej na dofinansowanie wydatków związanych z 
przeprowadzeniem remontów bieżących, pokonywanie barier 
architektonicznych 39100 zł. 
- zmniejszenie subwencji oświatowej kwota 13313 zł .
-zmniejszenie wydatków budowy drogi Kolonia - Strzygi – Łakno - Łania, po 
stronie wydatków zmniejszamy kwotę do 340 tys. zł. 
-zwiększenie wydatków na utrzymanie dróg, 
 - zwiększenie wydatków w gospodarce komunalnej, zmiana pokrycia 
dachowego  na budynku komunalnym w Strzygach, 
-zmniejszenie dotacji ochrona zdrowia z Urzędu Wojewódzkiego pismo, 
-zwiększenie dotacji na wypłatę zasiłków okresowych, pismo z Urzędu 
Wojewódzkiego,
- zwiększenie dotacji pomoc państwa w zakresie dożywiania, 
- zmniejszenie rezerwy celowej na łączną kwotę 110tys,819 zł. z tego na 
nagrody jubileuszowe i odprawy emerytalne pracowników administracji kwota 
86819 zł. w sumie otrzymało 9 pracowników w tym 2 pracowników przeszło na 
emeryturę w związku z tym były wypłacane im odprawy emerytalne i z tej 
rezerwy również wzięto jak wcześniej mówiłam 24 tys. na pokrycie budynku 
komunalnego w Strzygach, 
- zwiększenie wydatków na zasiłki stałe o 20% to Pan Burmistrz już sygnalizował 
jest to nie zależne od nas, jest to kwota rzędu 23 tys. i zwiększenie wypłat 
wydatków na wypłatę stypendiów również 20%, Wojewoda pokrywa 80% my 
musimy z własnych środków pokryć 20% do tej pory to było tylko w dożywianiu 
w ten sposób, a teraz zakres tych zadań na Urzędy się poszerza jest to kwota 46 
tys.020 zł,
- opracowanie studium uwarunkowań kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Miasta i Gminy kwota 30 tys. zł,
-wydatki inwestycyjne kultura i ochrona dziedzictwa narodowego to co już 
wcześniej przeczytała Pani Grażyna Wilińska, 
- opracowanie projektów GOW 22tys. zł,
-opracowanie projektów świetlica Wola Adamowa 7tys. zł,
-opracowanie wniosków o dotację w ramach Narodowego Funduszu Ochrony 



Środowiska Gospodarki Wodnej kwota 14 tys. 800zł, 
-wydatki na uszczelnienie płyty betonowej w amfiteatrze letnim estrada kwota 
rzędu  27 tys. 060 zł. Prosimy o przychylne ustosunkowanie się do naszych ….
Przewodnicząca Rady proszę  o dyskusję w przedmiotowej sprawie, bardzo 
proszę Pan Kazimierz Powietrzyński.
Pan Powietrzyński szanowni państwo przyszło mi zabrać głos w bardzo takiej nie 
przyjemnej sprawie na wstępie powiem opinia Komisji Budżetowej z dnia 23 
dotycząca zmian o których mówiła Pani Przewodnicząca zmian co których 
mówiła Pani Przewodnicząca  była nazwę to milcząco pozytywna i gdy nagle 
zakulisowych innych  rozmów między mną a Radnymi muszę parę słów do tego 
dopowiedzieć, jak na wstępie mówiłem posiedzenie tej Komisji było bardzo 
burzliwe, Pani Skarbnik z Panem Burmistrzem przedstawili nam szereg zmian 
które przed chwilą zostały zaprezentowane ale tak powiem technicznie, 
zostałem przez koleżanki i kolegów zobligowany do protokołu niniejszego 
omawiania tych spraw. Jak wiecie Państwo w 2009r. byłem jednym z osób która 
naciskała i prosiła Burmistrza o oczyszczalnie ścieków dla tej Gminy, Pan 
Burmistrz świetnie się wywiązał z tego zadania, mieliśmy ponad 100 
oczyszczalni na terenie Gminy jednakże ciąg dalszy to już makabra i katastrofa 
354tys, 728 zł to jest kara jaką Marszałek Województwa Kujawsko Pomorskiego 
ukarał Gminę Chodecz za niewłaściwe złe bądź inne wykonanie oczyszczalni 
przydomowych czyli zamiast tam milion coś tam coś tam, dostajemy o 350tys 
mniej na dzień dzisiejszy ja się mogę mylić nie będę wchodził w szczegóły. 
Trzynaście oczyszczalni wymaga zamontowania przepompowni czyli trzeba 
ścieki podnieść do góry trzeba porobić nasypy, trzeba dna osączające  podnieść 
do góry to nie działa, ponadto jak rozmawiam w terenie z koleżankami, ileś 
oczyszczalni w ogóle nie działa  temat leży cały 2011r. mamy sierpień na to w 
pewnym momencie było planowane 100tys. zł z budżetu w tej chwili tego tutaj 
nie ma ta kwota budzi wielki nie pokój Rady bo po prostu spadło na nas to jak 
grom z jasnego nieba w toku rozmów z pracownikami Urzędu podczas prac 
Komisji czy to Budżetowej czy to Komisji Rewizyjnej czy innej przedstawiciele 
Urzędu nam mówili że jeśli chodzi o oczyszczalnie wszystko jest pod kontrolą, 
wszystko jest dobrze okazało się że nie to dla nas są duże pieniądze 350 tys. plus 
100tys. z budżetu na dokończenie na usprawnienie tych rzeczy to jest bardzo 
dużo, ja tu wyprzedzam pewne sprawy bo jest przygotowana uchwała, projekt 
uchwały na wzięcie kredytu 400 coś tys. żeby spłacić inny kredyt 800 tys. żeby 
przeżyć. Proszono mnie również żeby zadać  pytanie Panu Burmistrzowi ii Pani 
Skarbnik z czego Państwo sfinansujecie dożynki które się odbyły skoro w 
budżecie nie ma, w jaki sposób Państwo sfinansujecie podwyżki dla nauczycieli 
które nie chybnie za moment będą, bo są Gminy które podobno już obliczają , z 
czego państwo sfinansujecie te 15 oczyszczali ścieków które należy poprawić, 



Pan Molewski  którego nie zrobił bo nie zrobił, nie wiem jak jest, po prostu 
byśmy chcieli. Tak jeszcze jedno w toku prac Komisji Budżetowej padł taki 
wniosek do Rady Miejskiej o skierowanie do Komisji Rewizyjnej przy Radzie 
Miejskiej w Chodczu o przeprowadzenie kontroli dokumentów dotyczących 
wykonania oczyszczalni ścieków oraz remontu płyty betonowej w amfiteatrze 
Chodeckim. Szanowni Państwo mówicie o samych przykrych rzeczach jest mi 
bardzo przykro że na mnie to wypadło ale jeśli mówimy o pieniądzach taka jest 
rola Przewodniczącego Komisji Budżetowej, nikt nam nie mówił o żadnych 
remontach, naszym zdaniem wyłożenie 30 tys. zł na remont płyty betonowej  to 
jest rozrzutność zwłaszcza że Rada zbierała się 10 dni temu i chcieliśmy swoje 
diety oddać po to żeby wspomóc o 100 zł  organizację Dożynek. Ja kiedyś 
mówiłem Państwu może zbyt pochopnie, może źle się wyraziłem może źle 
byłem zrozumiany nigdy nie było w mojej intencji obrażanie władz tu Chodcza, 
jeśli coś to był nie pokuj, nie pokuj Radnego który od dłuższego czasu widział że 
z naszym budżetem dzieje się źle, szanowni Państwo chcę żebyście  wszyscy 
wiedzieli my stoimy pod ścianą, ja nie wiem, ja oczekuję żeby Pan Burmistrz i 
Pani Skarbnik powiedzieli nam w jaki sposób dotrwamy do końca roku, my 
jesteśmy na dzień dzisiejszy wg mnie, wcale się nie znam, nie jestem specjalistą, 
jestem prostym człowiekiem, jesteśmy bankrutem i o tym musimy mówić 
głośno i raz przeciąć pewne sprawy, nie może być tak jak już kiedyś 
wspominaliśmy nie tylko ja że przychodzimy na sesję, podaje nam się 
dokument, głosuj, my wiemy co robimy, tak bardzo długo tak robiliśmy ,trzeba 
oddać hołd i pokłon Panu Burmistrzowi na te inwestycje które robiliśmy, bo to 
były, bo to była oczyszczalnia, bo to było składowisko odpadów, całe osiedle 
Leśne piękne, drogi, remont przedszkola, remont szkoły, naprawdę bardzo, 
bardzo dużo rzeczy ale boję się czy nam to wszystko nie wymknęło się spod 
kontroli. Dziękuję bardzo.
Przewodnicząca Rady czy ktoś jeszcze chce zabrać głos w tej sprawie.
Pani Grażyna Wilińska strasznie tutaj popieram Pana Powietrzyńskiego bo 
wszyscy jesteśmy tutaj zaniepokojeni, dziękuję że zabrał głos w naszym imieniu 
bo został do tego upoważniony bo my, przynajmniej część, przynajmniej ja 
utożsamiam się z tym co Pan Powietrzyński powiedział bo my wszyscy się 
martwimy jak dotrwamy do końca, jak to wszystko będzie, i wnioskujemy 
właśnie żeby te błędy które zostały popełnione nawet przy tej oczyszczalni 
ścieków, żeby wyciągnąć konsekwencje w stosunku do osób które zawiniły bo 
jednak ktoś zawinił że Gmina nie dostała 350 tys. czy 354tys. no ktoś jednak 
zrobił błąd i oczekujemy właśnie prac Komisji Rewizyjnej, kto co za tym stoi że 
takie rzeczy nastąpiły. Dziękuję.
Przewodnicząca Rady, ktoś jeszcze chce zabrać głos w tej sprawie.
Pan Radny Stempczyński  w zasadzie to Pan Przewodniczący Kazimierz 



Powietrzyński kompetentny rzeczowo się wypowiedział ale powiem że zagłosuje 
za tymi kredytami bo nie mamy innego wyjścia, musimy ratować Gminę to jest 
nasz obowiązek. Społeczeństwo nas wybrało abyśmy  takie decyzje również 
trudne podejmowali. Aczkolwiek musimy się zastanowić co dalej? Obecnie 
jesteśmy pod ścianą i nie mamy innego wyjścia ale pozostaje pytanie co dalej?
Przewodnicząca Rady proszę, kto jeszcze chce  zabrać głos?
Radna Kwiatkowska Ewa ja mam zapytanie do Pana Burmistrza, kiedy została 
podjęta decyzja o naprawie płyty w Amfiteatrze nad jeziorem. Skoro Pan 
Burmistrz był w sierpniu na urlopie a my na ten temat rozmawialiśmy i nic z 
tych spraw nie było mówione to kto i kiedy podjął tą decyzję o wyłożeniu 27tys. 
zł. na remont płyty. Jeżeli nie było stać na to zadanie to się nie wykonuje tak 
drogo. Kiedy została podjęta ta decyzja? 
Przewodnicząca proszę Panie Burmistrzu.
Burmistrz Chodcza ja wiem że tej kasy nie ma, ale zdarzyła się taka sytuacja że 
poleciało nam całe zadaszenie pod wpływem deszczu i woda przelatywała przez 
strop do pomieszczeń i całe one były zalane. Robiła to firma która zajmuje się 
takimi naprawami i zrobiła to dobrze. Mimo deszczu woda nie przedostaje się 
do pomieszczeń. Ponad to zrobiliśmy zejście do jeziora w Amfiteatrze tak aby 
można było łatwiej schodzić i też to zrobiliśmy bez wiedzy Rady. Ale sądzę że są 
to sprawy bieżące, które należy wykonywać. Są to zadania które muszą 
wykonywać jako bieżące, korygować je, nie można zbierać całej Rady abym 
mógł bieżące zadania wykonywać. Pewne sprawy muszę podejmować ja sam i 
po tym oczekuję oceny Rady.
Przewodnicząca Rady  czy jeszcze ktoś chce zabrać głos?
Proszę Pan Szałański. 
Radny Szałański Jerzy mamy uchwałę Rady i do kwoty 100tys . zł. wydatkowanie 
podejmuje Pan Burmistrz bez uchwał Rady. Tylko to faktycznie to jest bardzo 
drogi koszt wykonanie tej wylewki w Amfiteatrze a te schody to powinny być już 
wykonane 20 lat do tyłu. Płyty zostały wykorzystane na wykonanie schodów i 
bardzo dobrze takim gospodarczym sposobem. Może ta cena za wykonanie 
powierzchni podłogowej w Amfiteatrze jest wygórowana jest to mała 
powierzchnia a wykonanie bardzo drogie. Jeszcze chciałem powiedzieć jedno, że 
nie można tym wszystkim obarczać Pana Burmistrza bo przecież są od tego 
pracownicy w Urzędzie którzy biorą za swoją pracę pieniądze i to oni powinni 
fachowo nadzorować wykonywanie tych wszystkich zadań. Czy to oczyszczalnie 
ścieków przy odbiorze, czy też wykonanie drogi np. w Woli Adamowej. Za te 
pieniądze które zostały tam włożone obecnie robi się tragedia, dywanik 
asfaltowy pęka i czy to pracownicy nie widzą to zwykły człowiek to widzi, to my 
dorywczo pojedziemy i widzimy co się dzieje, a pracownik żeby nie widział co 
się dzieje, za co bierze pieniądze? A nie tylko wszystko na Burmistrza i na 



Burmistrza, tak być nie może. Trochę ręki Panie Burmistrzu trzeba przyłożyć  bo 
tak dalej być nie może. Czy to na drogach asfaltowych czy gruntowych to te 
same błędy są popełniane. Wykonawcy wykonują zadania ale nie zawsze dobrze 
i dokładnie a później Pan Grzybowski musi naprawiać usterki a to wszystko 
kosztuje, to są budżetowe pieniądze. Jeden człowiek tego nie dopilnuje trzeba 
ruszyć tych wszystkich ludzi którzy są odpowiedzialni i biorą pieniądze, dziękuję. 
Przewodnicząca czy ktoś z Radnych chce jeszcze zabrać głos, nie widzę, była 
pozytywna opinia Komisji Budżetowej, proszę o odczytanie proponowanej 
uchwały. 
Radny Powietrzyński  Kazimierz ja bardzo przepraszam cały mój ten długi 
wywód miał przede wszystkim cel taki, aby ktoś nam odpowiedział na zadane 
pytania. Tak to nie ma sensu takie gadanie i do niczego to nie prowadzi. Jeszcze 
moment przed podjęciem decyzji musimy usłyszeć, czy Państwo mają jakiś 
pomysł na ten budżet czy go nie mają?
Przewodnicząca Rady proszę bardzo Pani Skarbnik.
Nowakowska Urszula, szanowni państwo trudno mi się ustosunkować do całości 
budżetu ja go realizuję, budżet został opracowany tak jak został opracowany. 
Tak jak Pan Powietrzyński powiedział na samym wstępie brakuje na oświatę i 
jest niedoszacowanie, brakuje proszę państwa na przydomowe oczyszczalnie 
gdzie było po stronie dochodów ujęte to co było wpłacone już w tamtym roku, a 
przede wszystkim w tamtym roku wzięte było 5mln 88 tys. kredytów i pożyczek. 
Niestety w tym roku trzeba spłacać, w tym roku mamy milion sto, na drugi rok 
mamy do spłaty dwa miliony, czyli praktycznie na żadne zadania, prócz 
bieżących ten budżet nie stać, trudno mi też w tej chwili powiedzieć jak to 
będzie się kształtować, jak to będzie spięte. Musimy to spią
 ale co będzie jeszcze nie wiem, musimy usiąść i zrobić z Panem Burmistrzem 
radykalne cięcia. Kredy ten krótko terminowy o którym Pan Powietrzyński 
mówił, my czekamy na drugą transzę te 764 zł. I z chwilą rozliczenia tej drogi 
nastąpi zwrot środków i wówczas oddamy kredyt długoterminowy. Wyliczenia 
jakie dokonujemy wskazują nam na kredyt jaki musimy zaciągnąć, jeżeli tego nie 
zrobimy to jest ostateczność.
Przewodnicząca Rady czy Pan Burmistrz też chce zabrać głos? 
Burmistrz  Chodcza sprawa jest jasna pieniądze muszą się znaleźć, wykonaliśmy 
bardzo dużo zadań w poprzedniej kadencji teraz to wszystko spijamy, była taka 
szansa  że mogliśmy wykonać ulice na Osiedlu Leśnym więc zostały wykonane a 
teraz musimy spłacać kredyty. Podjęliśmy również zadanie wykonania drogi 
Strzygi - Łakno -Łania i nie żałuję tego tematu bo wykonanie drogi jest na 
ukończeniu. Pieniędzy brakuje, ale będziemy spłacać te kredyty ten rok jest 
ciężki przyszły będzie też ciężki ale sądzę że damy radę. 
Przewodnicząca kto z Radnych chce zadać jeszcze pytanie, proszę Pan 



Stempczyński.
Radny Jerzy Stempczyński chciałbym powiedzieć, że najłatwiej jest podnosić 
podatki ale myślę że większość radnych nie jest za tym. Nie wypowiadam się za 
wszystkich ale uważam że większości ludziom żyje się źle. I tych podatków nie 
podniesiemy na rok przyszły. Byłoby najłatwiej podnieść podatki i opłaty aby 
pozyskać środki do budżetu. Jeśli chodzi o administrację to należy szukać 
oszczędności lub zracjonalizować zatrudnienie tak aby nie powiększać 
wydatków. Jeśli chodzi o Zespół Obsługi Placówek Oświatowych, np. miejsca 
parkingowe, pobór opłat, zarabianie na wypożyczaniu sprzętu nad jeziorem nie 
przekazywać to firmie tylko niech zajmuje się tym Gmina. Odrolnienie działek 
np., przekształcenie z rolnych na budowlane wówczas te opłaty są większe i 
dochody do budżetu również. Wymaga to nakładów i wydatków ale jest to z 
korzyścią do budżetu Gminy za rok lub dwa przyniesie to wymierne dochody dla 
Gminy. W naszej Radzie są fachowcy, mamy geodetę, i w tych sprawach może 
wypowiedzieć się lepiej. Ja wiem że to są takie działania że na pozór nie 
przynoszą korzyści jednakże, defakto składając do wspólnego garka tworzą 
więcej i są to wymierne efekty dla nas. Są zastrzeżenia że Radni podjęli uchwałę 
w sprawie oczyszczalni przydomowych ale to Radni opierają się na informacjach 
pracowników Urzędu którzy te wszystkie sprawy przybliżają i informują, my 
naprawdę nie mamy w głowie komputerów abyśmy znali się na wszystkim. 
Przepisów jest tyle i spraw jest tyle że nie jesteśmy w stanie tego wszystkiego 
ogarnąć. Czyjąś opinią się kierujemy, mając takie a nie inne dane głosujemy, a 
jeżeli z jakiś przyczyn te dane są pomyłkowe i zakładam że nie w złej woli ale 
naprawdę Radni opierają się na informacjach pracowników Urzędu. A jeżeli te 
informacje są nie pełne to później  wychodzą takie a nie inne sprawy i 
niedomówienia. To są te głosy  które koleżanki koledzy na posiedzeniach 
wyrażają.  Już wcześniej to było poruszane to jest nic nowego, więc mówię i 
wydaje mi się że trzeba przysiąść  i skupić się na rzeczach najważniejszych, 
Gmina musi przeżyć ale musimy my wszyscy zacisnąć pasa. Nie tylko Radni jak 
to mówił kolega Powietrzyński to jest nasz wspólny obowiązek, wspólnie 
musimy pomyśleć i poważnie potraktować swoje obowiązki. 
Przewodnicząca Rady proszę Pani Anna Twardowska .
Radna Twardowska Anna jeżeli mówimy o oszczędzaniu to czy to prawda że 
przyjmujemy kolejną sprzątaczkę do szkoły - dwunastą? 
Burmistrz szkoła ma swoją kasę i rządzi się swoimi pieniędzmi i podejmuje 
decyzję. 
Przwodnicząca Rady czy ktoś w tym temacie, bardzo proszę jeszcze Pan 
Szałański.
Radny Szałański ja może w imieniu mojego przedmówcy Pana Jurka, to co Rada 
podjęła to słusznie podjęła te wszystkie zadania co teraz były realizowane to w 



innych Gminach już dawno zostały wykonane. Jeżeli te zadania przeszłyby 
sprawnie to Gmina do nich za wiele by nie dołożyła bo są  dofinansowania do 
tych zadań. Te oczyszczalnie przydomowe są bardzo potrzebne dla mieszkańców 
wsi i za tym nadal Rada będzie żeby to realizować. A że takie sprawy wyszły to 
nie jest to wina inwestora tylko pogody i tak dużej ilości opadów deszczu żeby w 
grunt poszła taka duża ilość wody. I przez to takie były skutki.
Przewodnicząca proszę Pani Ewa Kwiatkowska.
Radna Ewa Kwiatkowska, Panie Burmistrzu czy jest jakaś szansa na odwołanie 
się od decyzji w sprawie zniesienia nam tej dotacji czy jakaś nadzieja jest na to?
Pan Burmistrz – prowadziłem rozmowę z Panem Kopyściem więc to Unia daje 
pieniądze ale wymaga swoje i to Unia dała ale zagwarantowała pewne sprawy 
które.
Radna Kwiatkowska no to my nie potrafimy przeczytać umowy i warunków jakie 
stawiają przed nami?
Burmistrz potrafimy tylko taki był ciężki przypadek że tej wody było tyle i te 
oczyszczalnie budowało się naprawdę kiedy.
Radna Kwiatkowska ale nie chodzi o to Panie Burmistrzu nie o to akurat pytam o 
warunki atmosferyczne , bo oczyszczalnie muszą funkcjonować w każdych 
warunkach atmosferycznych przynajmniej takie zadanie uważam że mają, tylko 
chodzi mi o to czy jak się podpisuje umowę  z Urzędem Marszałkowskim, czy to 
nie było napisane że mają być te oczyszczalnie na konkretnych działkach o to mi 
tylko chodzi, czy tego nie można było dopilnować?
Burmistrz no jest to kłopot przede wszystkim, spadła taka sytuacja nagle. 
Radna Kwiatkowska  na jednej z posiedzeń Komisji Rewizyjnej Pan Jerzy Bontal 
powiedział że jesteśmy po kontroli i kontrola nic nie wykazała i że jest wszystko 
w porządku, jak się to ma do tego, co się teraz stało.
Burmistrz kasa jest taka a nie inna i taki jest temat, na minus dla nas.
Przewodnicząca Rady Miejskiej, bardzo proszę Pani Grażyna Wilińska.
Radna Grażyna Wilińska jeżeli mówimy o oszczędzaniu , tak jak spojrzałam na 
budżet na ten rok to wydatki były wtedy 13 mln. W tym ponad 7mln. Bierze 
oświata na swoje utrzymanie, może tych oszczędności szukajmy w oświacie, 
tam gdzie są największe kwoty, a nie gdzie są małe kwoty, gdzie są biedni ludzie. 
Jeśli chodzi o świetlice środowiskową ja nie wiem czy to prawda ale tak 
słyszałam że zatrudniono jedną osobę do przedszkola i jedną do szkoły, robi się 
klasy 13, 14 osobowe. Nie wiem może to są plotki chciałabym żebyście Państwo 
zdementowali te informacje. Czy to prawda że są takie małe klasy. Jeżeli jest 
taka trudna sytuacja to trzeba coś będzie zrobić w tym względzie. 
Burmistrz  Chodcza  jeśli chodzi o szkoły, to dzisiaj Pana dyrektora nie ma i nie 
chcę tego dementować ani też mówić o klasach tak czy inaczej. Jest organizacja 
klas w Urzędzie ale jest to organizacja majowa. 



Przewodnicząca Rady czy Rada jest usatysfakcjonowana tą odpowiedzią co Pani 
Skarbnik przekazała nam i Pan Burmistrz. Czy jeszcze ktoś z Radnych chce zadać 
pytania. Przewodnicząca zapraszam Pan sołtys Biernacki.
Biernacki Stanisław sołtys Łania ja się przysłuchuję tych wszystkich wypowiedzi, 
osoby które tak łatwo podjęły decyzję o podpisaniu kwoty 350 tys. zł za 
oczyszczalnie przydomowe to trzeba dopilnować kto jest odpowiedzialny za to. 
Radny Powietrzyński odpowiem Panu sołtysowi, że wniosek Komisji Budżetowej 
jest taki a nie inny. Przekazać sprawę do Komisji Rewizyjnej, Komisja ta poprosi 
o dokumenty. My drodzy Państwo w swoich pracach opieramy się na opinii 
ustnej w przypadku Komisji Rewizyjnej komisja ta zażąda dokumentów a być 
może zostanie powołany jakiś rzeczoznawca do tych spraw. Są to bardzo duże 
pieniądze i naszym zdaniem Radnych nie można wolno tego tematu puścić.
Trzeba dokładnie go prześwietlić i znaleźć tego kto nie dopełnił swoich 
obowiązków. 
Przewodnicząca czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos, proszę Pan Jerzy 
Stempczyński.
Radny Stempczyński ja tylko chciałbym uzupełnić dla Pani Skarbnik chciałbym 
się zapytać czy te pieniądze w budżecie starczą do końca roku. To jest istotne. 
Przewodnicząca Rady czekamy na odpowiedź. 
Skarbnik MiG tak jak już powiedziałam dokładnie przeanalizujemy z Panem 
Burmistrzem ten budżet i muszą być radykalne cięcia żeby to wszystko spiąć.
Trudno w tej chwili od nas wymagać jak to będzie dalej. Na pewno te 3 miliony 
według planów dla oświaty trzeba przekazać do końca roku. 
Przewodnicząca czy jeszcze ktoś chce zabrać głos w tej sprawie.
Radna Wilińska Grażyna ale będzie zwiększona subwencja dla oświaty to środki 
będą. 
Skarbnik ale jeszcze nie mamy pisma . Na razie jest jeszcze cisza. 
Przewodnicząca czy padły już wszystkie pytania w sprawie przedmiotowej 
uchwały .
Przewodnicząca Panie Powietrzyński opinia Komisji była powiedziana, że…
Radny Powietrzyński ja powiedziałem że opinia Komisji Budżetowej była 
pozytywna jaka była pozytywna to wszyscy o tym wiedzą i jak już wspomniałem 
w toku tego tygodnia a działo się bardzo dużo ja nie wiem czy mi wolno, ja nie 
jestem Skarbnikiem czy mi wolno powiedzieć coś takiego, że w toku tych 
ostatnich rozmów, prosimy o zdjęcie tego punktu z porządku obrad i 
pozostałych. Jesteśmy w stanie pracować dzień i noc z Panem Burmistrzem i 
możliwie w najszybszym czasie zwołać następną sesję na której budżet będzie 
spięty. Będziemy już wiedzieli, gdzie uzyskamy jakieś oszczędności. I załatwiamy 
sprawę praktycznie do końca roku.. Dla nas co niektórych, to nie ma sensu 
głosowanie takich uchwał. Dziękuję bardzo.



Radna Twardowska Anna, chciałam powiedzieć, że popieram to co powiedział 
Radny Powietrzyński. 
Skarbnik Miasta i Gminy, jeżeli będzie to odwleczone w czasie, to może być taka 
sytuacja, że stracimy znacznie więcej pieniędzy jak jest obecnie. Bo nie 
weźmiemy kredytu, nie zapłacimy za tą drogę, w związku z tym na czas nie 
będzie rozliczone. Nie stracimy tych 350 tys. zł. tylko stracimy 1.700,-tys. zł .
Jest wiele spraw do załatwienia w kolejności. I trochę czasu to wszystko musi 
potrwać. Jeżeli to wszystko zostanie odwleczone to dajmy na to o dwa czy o trzy 
tygodnie  to będzie zbyt długo. To trudno się w tej chwili ustosunkować to tego 
wszystkiego. 
Przewodnicząca Rady, bardzo proszę Pan Jerzy Stempczyński.
Radny Stempczyński, czy  byłaby taka możliwość Pani Skarbnik, że w ciągu 
tygodnia jest Pani w stanie przygotować plan cięć i oszczędności budżetowych i 
my w ciągu tygodnia byśmy spotkali się ponownie. 
Skarbnik, jest to pytanie raczej do Pana Burmistrza. Bo chodzi głównie o cięcia 
w oświacie, bądź w pomocy społecznej . Bo oświata jest 7mln. zł. a pomoc 
społeczna jest 3mln. To już jest 10mln. To nie jest tylko moja decyzja.
Przewodnicząca, bardzo proszę , czy jeszcze ktoś chce zabrać głos w tej sprawie.
Burmistrz Chodcza, ja osobiście byłem na Komisji Budżetowej i Pan Kazimierz 
Powietrzyński  przeprowadził głosowanie i cała Komisja głosowała, że przyjmuje 
te zmiany. Dzisiaj jestem zdziwiony, że posiedzenia Komsji następnego nie było a 
Pan Powietrzyński zmienił zdanie. Czy sam zmienił zdanie, czy ktoś miał wpływ. 
Gro spraw omawia się między radnymi, a nie na posiedzeniach Komisji. Po to są 
Komisje. Po to płacimy kasę radnym, aby się odbywały posiedzenia i zapadały 
ustalenia. Raz się mówi tak, raz inaczej. To po co robić te posiedzenia.
Powietrzyński Kazimierz, Panie Burmistrzu ja starałem się bardzo spokojnie, i 
bardzo dokładnie przedstawić, że opinia Komisji jest pozytywna, Pan to słyszał 
jakie było głosowanie, słyszał Pan o tych sprawach jakie proponujemy do 
przesunięcia do komisji Rewizyjnej, ale  jako Radny mam prawo w dyskusji 
wyrażać  swoje zdanie  i uważam, że my jako radni możemy również o losach 
Gminy rozmawiać między sesjami. To jest nic zdrożnego. I jeśli Panu 
Burmistrzowi chodzi tak o te pieniądze które bierzemy, to nie ma problemu, 
możemy proporcjonalnie ciąć swoje dochody. Nie widzę żadnego problemu. Nie 
wytykajmy sobie rzeczy nie istotnych. Mówimy o bardzo poważnych 
problemach i naprawdę bardzo, bardzo spokojnie próbowałem zaartykułować 
to co było mówione na posiedzeniu Komisji Budżetowej. A jako przewodniczący 
tej Komisji jestem zobligowany do mówienia rzeczy takich i takich. Tu gdzie było 
miejsce chwaliłem bardzo Pana, Panie Burmistrzu bo naprawdę zrobił Pan 
bardzo dużo dla tej Gminy ale w tej chwili się sytuacja posypała i należy się nad 
tym pochylić i nie ma się co gniewać, taka jest rzeczywistość. Mówię jeszcze raz 



jesteśmy w stanie usiąść razem z Panem Burmistrzem i pracować, pracować nie 
jeden raz. Ja i koledzy nie jeden raz deklarowałem w ciemno że popieramy Pana 
Burmistrza. Ale szanowny Panie jest ściana jest koniec i w tym momencie nie 
możemy się kłócić tylko musimy siąść i rozmawiać i znaleźć wyjście. Jeśli jest 
taka potrzeba to my do końca nie weźmiemy złotówki za posiedzenia. Ale wy 
Państwo zróbcie to samo. Na pewno i sołtysi tak postąpią i o tym cały czas 
mówimy. Nie można mówić że Powietrzyński to czy tamto. 
Przewodnicząca Rady proszę Pani Grażyna Wilińska. 
Radna Wilińska Grażyna ja się też przychylam do tego bo za chwilę może Pani 
Skarbnik nam powiedzieć że za miesiąc brakuje nam 3mln zł. na oświatę i 
musimy zaciągnąć kolejny kredyt i jesteśmy pod ścianą. I wówczas powiecie 
nam tak, że trzeba zaciągnąć kredyt bo nauczyciele nie dostaną pensji. I kto 
znowu jest nie dobry, Radni bo nie chcą wyrazić zgody na kolejny kredyt. Więc 
zanim zaczniemy mówić to przychylam się do tego abyśmy pomyśleli przez 
tydzień bądź 10 dni żeby Pan Burmistrz poszukał tych oszczędności ile potrzeba 
do końca roku na oświatę i wtedy zobaczymy czy nas jako Radnych  nie 
stawiajcie pod ścianą, bo wtedy wszystko jest na nas Radnych. Bo kiedy będzie 
dobrze czy źle to wtedy Pan Burmistrz powie że to Radni zagłosowali za tym czy 
za tym. Proszę nas tak nie stawiać i zrozumieć nas bo chcemy podejmować 
decyzje rozsądne  i przemyślane a nie że za miesiąc okaże się że znów będzie 
brakowało 3mln zł. i trzeba wziąć kredyt.
Przewodnicząca Rady proszę bardzo Pani Ewa Kwiatkowska.
Radna Kwiatkowska Ewa przepraszam bardzo Panie Burmistrzu mówi Pan że 
tutaj rozmawiamy że na Komisji coś innego, pozostali Radni nie mieli możliwości 
uczestniczenia w Komisji Budżetowej i nie mieli takiego szczęścia uzyskania 
takich informacji i nic dziwnego że musimy rozmawiać poza posiedzeniem 
Komisji. Rozmawiać między sobą i przekazywać informacje. 
Burmistrz Chodcza jeszcze raz zwracam uwagę że jak jest komitet to statut 
określa pewne sprawy, nie można mówić że jest Komisja mówi tak a potem 
znów coś innego no to poco brać Komisję, robić plany kiedy wy na Komisji 
normalnie a poza Komisją tak co innego to komu po co oczy mydlić 
niepotrzebnie w tym wszystkim.
Przewodnicząca Rady czy ja bym mogła zadać jedno pytanie, czy w ciągu tych 
siedmiu dni czy coś jakieś będą konsekwencje jeżeli wstrzymamy się i zwołamy 
później Sesję Nadzwyczajną za tydzień, że tutaj radni wspólnie spotkają się cała 
piętnastka bez diet i będą dyskutowali jak wspomóc tutaj gminę.
Pan Burmistrz słuchajcie państwo bo naprawdę wracamy tutaj do sprawy takiej 
bardzo ważnej, ja postaram się stawić na Komisji już oświaty ten temat że z 
opieką jest tak czy ze szkołą jest inaczej ale po prostu wszyscy twierdzą że tak 
musi być a potem spotykamy się na radzie i będzie nie wolno wziąć tego nie 



wolno tego no to po co ta ……. Komu to, mówiliśmy to na Komisji mówiliśmy, 
tniemy bo pieniędzy nie ma, nie wolno tak było mówione? A teraz mówimy że 
możemy czuć to.
Przewodnicząca Rady jeszcze raz pytam się Pani Skarbnik czy 7 dni?
Skarbik trudno mi powiedzieć, trudno się ustosunkować czy te 7 dni nam coś 
zmienią.
Przewodnicząca Rady może coś zmienią cała rada usiądzie bez diet i będzie 
dyskutowała w jaki sposób rozwikłać tą trudną sytuację  z budżetem.
Skarbnik w tamtym roku naprawdę 5mln. 
Przewodnicząca Rady   w  składzie Komisji Budżetowej  jest 7 Radnych 
pozostałe osoby o stanie budżetu  dowiedziały się z materiałów które zostały 
przesłane. Praktycznie pozostali radni dowiadują się dzisiaj co faktycznie 
przedstawia budżet, jak jest realizowany.
Burmistrz Chodcza oświata ma swoje prawa i Pani Przewodnicząca dobrze o tym 
wie, tak nie możemy sobie wziąć pieniędzy bo tak nam się podoba. Pójdziemy 
do Sądu, jeżeli nie zostaną  wypłacone nauczycielom pensje.
Przewodnicząca Rady, czy Rada wyraża zgodę na to by odłożyć ten projekt 
uchwały na siedem dni. A za siedem dni zwołuję sesję nadzwyczajną bez diet i 
podejmujemy wtedy decyzję . Czy Rada wyraża na to zgodę? Proszę o 
przegłosowanie. Zdejmujemy uchwałę w sprawie zmiany budżetu Miasta i 
Gminy na  rok 2011. Jak i również związane z tym następne uchwały. Czyli pkt. 5 
i pkt. 6 i w ciągu siedmiu dni  Rada spotyka się i dyskutuje nad tymi projektami 
uchwał. 
Radna Kwiatkowska Ewa, a czy nie można potraktować jako jednej sesji. Robimy 
przerwę w obradach dzisiejszej sesji a za siedem dni zrobić kontynuację tej sesji.
Przewodnicząca Rady przesuwamy analizę tych trzech projektów uchwał na 
następny tydzień, będzie to kontynuacja dzisiejszej sesji. Proponuję spotkać się 
za tydzień we wtorek tj. 6 września o godzinie 10,oo. kontynuacja  krótka tej 
sesji. Po sesji zejdziemy na dół, ustalamy dzień i godzinę kontynuacji tej sesji 
wraz z Panem Burmistrzem i Skarbnikiem i będziemy debatować nad budżetem.
Proszę o przegłosowanie tego tematu.
Radny Feliniak Wiesław, w kwestii formalnej, na przyszłość szanowni Państwo 
szanujmy się nawzajem, ja rozumie  że zaistniała sytuacja  jaka jest, sytuacja 
trudna, ale od posiedzenia tej komisji upłynął tydzień praktycznie i przez ten 
tydzień tylko kuluary, my wtedy powinniśmy się spotkać i rozmawiać jako Radni. 
A teraz się mamy spotykać, wszystko robimy po czasie. Wybór Skarbnika też 
odciągany i po czasie bo musimy. I na przyszłość. Nic się nie działo w 
poprzednich kadencjach tak.  Jeżeli trzeba robimy wspólne posiedzenia Komisji, 
możemy nazwać to inaczej, ale jak trzeba robimy takie posiedzenia. Wyszło tak , 
że my odchodzimy od tematu wspólnych posiedzeń, czyli wszystkich Radnych, a 



teraz przychodzimy na sesję i nie jesteśmy wszyscy zorientowani w sytuacji. 
Wiadomo, że w Komisji Budżetowej jest siedem osób, pozostali Radni nie znają 
sytuacji. Radni otrzymują materiały  i nie wiedzą wszystkiego. Jest sytuacja że 
mamy nóż na gardle to wówczas rozkładamy ręce i szukamy winnych. Proszę na 
przyszłość pamiętać, a jeżeli jeszcze raz na przyszłość będzie miało miejsce to 
bardzo bym prosił jak najbardziej bez diet  może inaczej to nazwać  ale zrobić 
takie spotkanie przed sesją, żeby nie robić przedstawienia, określić 
odpowiednio takie spotkanie.
Przewodnicząca Rady  bardzo przepraszam, ale to jest bardzo poważny temat, 
więc Radni  mogą w tej kwestii się wypowiadać. Głosujmy, kto jest za zdjęciem 
pkt. 4, 5 i 6 czyli,  podjęcie  uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy 
Chodecz na rok 2011, podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego i podjęcie uchwały w sprawie  zmiany w Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2011-2014.
Radna Kwiatkowska Ewa, proponuję przełożenie tych punktów porządku obrad 
na drugą część obrad sesji. Kto jest za przesunięciem tych punktów  - 
jednogłośnie tj.  15 Radnych. W wyniku głosowania przedmiotowe punkty są 
przesunięte na obrady sesji w drugiej części tj. 6.09.20011r. we wtorek na 
godzinę 10,oo.
Przechodzimy  do następnego pkt. porządku obrad a mianowicie pkt. 6.
Zapraszamy również byłego Skarbnika jak słowo doradcze.
  
 A. 7.   Podjęcie uchwały  w sprawie obwodów głosowania na terenie  Miasta i 
Gminy Chodecz.
Przewodnicząca Rady Miejskiej, proszę o przedłożenie informacji na ten temat 
Sekretarza Miasta i Gminy Chodecz P. Nowakowskiego Benedykta.
Sekretarz Miasta i Gminy, Wysoka Rado Szanowni Państwo, w związku z tym, że 
aktualnie nie istnieją lokale wyborcze, jeżeli chodzi o Szkołę Podstawową w 
Psarach i Szkołę Podstawową w Woli Adamowej musimy  dokonać zmiany 
siedzib tych Obwodowych Komisji Wyborczych. Jeżeli chodzi o siedzibę OKW w 
Psarach jak i w Woli Adamowej. Dlatego też przedłożyliśmy Państwu projekt 
uchwały w tej sprawie.  I z tego projektu co wynika. Dla  obwodu   głosowania 
nr 3 zmienia się siedzibę na Remizę OSP w Psarach, a dla obwodu głosowania nr 
6 zmienia się siedzibę na  siedzibę Szkoła Podstawowa w Chodczu ul. 
Waryńskiego 20 w Chodczu. Jest załącznik do tej uchwały z którego wynika 
jasno  które są zmienione siedziby, i w  formie obwieszczenia  te zmiany zostaną 
naniesione opublikowane i wywieszone. Dziękuję.
Przewodnicząca Rady, proszę o dyskusję w przedmiotowej sprawie. Nie ma więc 
proszę o odczytanie projektu uchwały w powyższej sprawie. Proszę Panią 
Grażynę Wilińska o odczytanie.



Pani Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie obwodów 
głosowania na terenie Miasta i Gminy Chodecz.
Przewodnicząca Rady Miejskiej proszę o przegłosowanie projektu uchwały. Kto z 
Radnych jest za przyjęciem przedmiotowej uchwały, z- 15 radnych, 
jednogłośnie, przeciwnych nie było, wstrzymujących też nie było. Stwierdzam że 
uchwała Nr XI/46/11 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.
Proszę, jeżeli można  to udzielę głosu Panu Skarbnikowi Ladoruckiemu, 
ponieważ się spieszy .
Proszę bardzo jeżeli chce Pan zabrać głos to proszę.
Ladorucki  Włodzimierz  Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Goście, 
przyszedłem tutaj ponieważ zostałem zaproszony przez Panią Przewodniczącą 
Rady na dzisiejszą sesję. Po prostu  przysłuchać się tym wszystkim rzeczom 
które usłyszałem po swoim odejściu, że ten budżet to jest bardzo zły. Wiele 
rzeczy niejasnych i tak dalej. Okazuje się, że mając materiał opracowany z 
wykonania  budżetu za I półrocze 2011r. to wykonanie jest poprawne jak 
również i dochody. A że oczyszczalnie wyszły tak jak wyszły, że nie ma wpływów 
od mieszkańców i  nie ma z tego tytułu środków w budżecie, jest to kwota 
500tys. zł. to ma znaczenie w tym budżecie  na 18 ml. zł.  i trzeba znaleźć 
rozwiązanie. Oświata, że nie oszacowana ona jest taka, środki są takie jak 
poprzedniego roku. Rezerwa jest na regulacje płacowej jakie wejdą od 1 
września br. a że taka sytuacja powstała, że  teraz nie ma tej dotacji 360 tys. zł. i 
około 200tys. od mieszkańców z tytułu z oczyszczalni to jest prostą 
odpowiedzią,  że jest brak środków w budżecie, tu nie trzeba specjalisty i 
diagnozy, tylko kwestia zbadania przyczyn, że dlaczego odrzucono, jakie powody 
i tak dalej kto na jakim etapie przyczynił się  do niewywiązania  się ze swoich 
obowiązków. To jest prosta sprawa chcieć to  trzeba móc. A jeżeli tylko się 
chciało a się nie mogło to skutek jest oczywisty.
Przewodnicząca Rady, proszę Panią Skarbnik.
Nowakowska Danuta - Skarbnik, proszę  Pana sama zwracałam, uwagę Panu, że 
w oświacie jest budżet nieoszacowany, brakuje 177 tys.  i Pan rozłożył ręce, no 
stało się. Tak samo po stronie dochodów jest zdwojona oczyszczalnia ścieków i 
wpływy są zaplanowane 230 tys. zł. gdzie z tego 100 tys. zł. było wykonanie 
zeszłego roku. Czyli podwojone zostało również w tym roku. W ten sposób że 
się chciało.  Bądźmy szczerzy.
Ladorucki  Włodzimierz,  15 listopada został opracowany budżet, wiedza na 
temat oczyszczalni była żadna. Wpływy były groszowe. Więc miałem pełną 
podstawę do naliczenia wpłaty za 118 oczyszczalni po 2tys. zł. taka kwotę. A że 
to się zmieniło to, to było w grudniu wpłaty dokonane. A poza tym to Szanowny 
Radny Pan Wiesław, to praktycznie pół roku Skarbnika nie było, wydatki się 



realizowało a na dochody się  nie patrzyło jakie są i być może tak to wszystko 
powstało i nie fortunnie się ułożyło. Współczuje tym osobom, ale trzeba podjąć 
działania i  wyzwania. A oświata, Proszę Panią  jeszcze zostanie, bo ta rezerwa 
która jest, pokryje to co zostało tam uchybione. Tutaj Pani wszystko wie a w 
tych innych przypadkach to tak jakoś nic, to taka dziwna rzecz. To tak łatwo jest 
mówić tylko wykazać się w działaniach. I sobie bym nie życzył aby zarzucać, że 
nie ma tego w budżecie, albo jeszcze czegoś innego. Proszę Państwa Wasza rola 
jest poprawnego funkcjonowania i bieżącego śledzenia tak jak to powinno być. 
Bardzo nieładnie, bo to było w takich ochach i achach, żegnanie i rozstawanie 
się, a teraz powstała dziura i przepaść. Dziękuję bardzo.
Przewodnicząca Rady, dziękuję bardzo przechodzimy do następnego punktu 
porządku obrad.
Ad.  8.  Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu do spraw  opiniowania 
kandydatów na ławników sądowych.
Przewodnicząca Rady proszę o przedłożenie informacji w tej sprawie Pana 
Sekretarza.
Pan Nowakowski Benedykt Sekretarz, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, jeżeli 
chodzi o powołanie Zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników 
Sądowych reguluje art. 63 ustawy o ustroju Sadów Powszechnych, gdzie Rada 
Gminy powołuje Zespół do tego. Są określone wymogi, gdzie kandydaci muszą 
spełniać te wymogi. Zespół przedstawi Radzie zgłoszonych kandydatów, a w 
miesiącu październiku Rada wybierze ławników. Zespół przygotuje opinie o 
kandydatach.
Przewodnicząca Rady – proszę o zgłoszenie kandydatów do Zespołu w sprawie 
opiniowania, proszę trzy osoby z Rady.
1. P. Stempczyński  Jerzy – wyraził zgodę
2. P. Arkadiusz Koza – wyraził zgodę
3.P. Kwiatkowska Ewa – nie wyraziła zgody
4. P. Twardowska Anna – wyraziła zgodę
Przewodnicząca Rady, trzy osoby wystarczą do składu powyższego Zespołu.
Proszę bardzo Pani Wilińska o odczytanie projektu uchwały.
Radna Wilińska Grażyna odczytała projekt uchwały. Przewodnicząca poddała 
pod głosowanie, odczytany projekt uchwały Nr XI/47/11. Kto z Radnych jest  za 
podjęciem uchwały, za  12, przeciwnych nie ma, wstrzymało się 3 Radnych. 
Stwierdzam, że uchwała została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.
Przechodzimy do następnego punktu porządku obrad.
Ad. 9.  Podjęcie uchwały  dotyczącej  uchylenia uchwały w sprawie powołania 
Komisji doraźnej.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej, w związku z tym ,że członkowie  tej Komisji 



zrezygnowali a jednoosobowy skład nie może działać i funkcjonować, więc 
wnoszę o uchylenie uchwały w  przedmiotowej sprawie. Proszę o dyskusję , nie 
widzę więc proszę o odczytanie projektu proponowanej uchwały.
Proszę Panią Wilińską Wiceprzewodniczącą Rady.
Radna Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały w przedmiotowej sprawie.
Przewodnicząca Rady, kto z Radnych jest za podjęciem uchwały w powyższej 
sprawie, za  15  radnych, przeciw nie ma, wstrzymujących też nie ma. 
Stwierdzam, że uchwała Nr XI/48/11 została podjęta i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.
Przechodzimy do następnego punktu porządku obrad.
 Ad. 10.  Podjęcie uchwały w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady  Miejskiej 
w Chodczu o przeprowadzenia kontroli.
Przewodnicząca Rady Miejskiej  w związku z tym, że Komisja  Doraźna została 
odwołana, a  zostało złożone pismo na naszego kolegę Radnego Pana Jerzego 
Szałańskiego, że naruszył  art. 24  ustawy o samorządzie gminnym zleca się 
Komisji Rewizyjnej, by dokonała kontroli, czy  Radny Jerzy Szałański narusza ten 
artykuł. Więc proszę o dyskusję w przedmiotowej sprawie. Nie widzę dyskusji , 
proszę o odczytanie projektu uchwały przez Wiceprzewodniczącą  Rady. 
Pani Radna Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały.
Przewodnicząca Rady proszę o głosowanie projektu uchwały, kto z Radnych jest 
za podjęciem uchwały w przedmiotowej sprawie, za 15 Radnych, tj. 
jednogłośnie,  przeciwnych nie było, wstrzymujących nie było. Stwierdzam, że 
uchwała Nr XI/49/11 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.
Przechodzimy do następnego punktu porządku obrad.
Ad. 11.  Interpelacje i zapytania Radnych.
Radny Szymurski Zbigniew chciałem zapytać, czy będzie wożony żużel na drogi, 
będzie  się odbywał przewóz uczniów do szkół, i trzeba te drogi podreperować.
Burmistrz, obecnie wstrzymuje wszystkie wydatki do momentu podjęcia uchwał 
budżetowych. Do dnia 6 września br. 
Radna Grażyna Wilińska, Pan Burmistrz zarzucił mi, że gdy próbował szukać 
oszczędności w świetlicy środowiskowej to byłam jedną z oponentek. Tak 
chodziło mi o to aby nie oddawać świetlicy w ręce Szkoły Podstawowej. Kolejnej 
instytucji, kolejnego pomieszczenia. To pomieszczenie służy jak by nie było dla 
dzieci z rodzin patologicznych. Te dzieci mogą w spokoju posiedzieć i się bawić, 
odrabiać lekcje. Ja byłam Panie Burmistrzu przecina temu. 
Burmistrz Chodcza, nie ma tak że utrzymujmy obiekty, pomieszczenia a kasa 
sama przychodzi. Musimy ciąć wydatki. Jeżeli przekażemy Szkole to będą 
mniejsze wydatki, chyba nie. Usłyszałam  z wypowiedzi Pani Skarbnik że do 
spięcia budżetu braknie w oświacie 3mln. zł. to ja źle zrozumiałam, że braknie 



tych środków. 
Radny Powietrzyński  Kazimierz, czy środki finansowe z profilaktyki alkoholowej 
można przesuwać do budżetu? 
Skarbnik – nie można, wchodzą w nadwyżkę i będą one w budżecie w nadwyżkę 
wchodzą.
Radny Szałański Jerzy, chcę powiedzieć, że dzierżawię działkę gminną, nie 
mogłem patrzeć jak ta działka była zachwaszczona. Nie mogłem patrzeć na 
zachwaszczenie i uporządkowałem tą działkę, użytkuje i teraz chcecie zabrać za 
moją ciężką pracę. Dzierżawię już 12 lat, a teraz chcą mnie ukarać.
Pani  Grażyna Wilińska czy pisze się projekty na te dwie świetlice. Czy jakieś 
pisze się projekty na świetlicę.
Burmistrz Chodcza, żeby wydać pieniądze z Unii to muszą być swoje. A my nie 
wydamy, jest temat zablokowany do wtorku. Były rozmowy, ale są przerwane.
Przewodnicząca Rady, ja miałam interwencję, że w świetlicy w Pyszkowie 
znajdują się lokatorzy. Mieszkańcy sołectwa chcieliby się dowiedzieć, kiedy 
lokatorzy zostaną usunięci i otrzymają swoje lokum.
Burmistrz Chodcza nie wiem. Na to są potrzebne pieniądze. Są wydatki. Jestem 
obecnie na zerowej stawce.
Pan Wojciechowski Józef, ale Pan nam obiecał, że ci lokatorzy niebawem 
otrzymają lokal.
Ad. 12.  Sprawy bieżące, wolne wnioski i zapytania.
Przewodnicząca Rady chciałabym osobiście podziękować, Kołom Gospodyń 
Wiejskich, Sołtysom i wszystkim zaangażowanym w zorganizowanie dożynek. 
Przygotowanie wieńców dożynkowych, kwiatów, oraz wypieku chleba. A 
szczególnie chciałabym podziękować KGW z Woli Adamowej Pani Mariannie 
Pawlak i Ewie Rosiak za obsługę zaproszonych gości.
Kwiatkowska Ewa jak to się stało, że u nas pominięto „zdrową rybę”. Nie było 
stoiska z serwowaną zdrową rybą.
Burmistrz zrezygnowano z obsługi tej zdrowej ryby, u nas nie firmowano.
Przewodnicząca Rady, proszę bardzo Panie Kucharski.
Pan Kucharski mieszkaniec Soł. Psary, dzisiaj się trochę nasłuchałem na tej sesji i 
przykro mi jest powiedzieć coś takiego. Od pół roku mówię o procedurach i 
procedury się na Państwa zemściły. Bo procedury są takie, tak jest napisane, 
Komisje  zdają  sprawozdania Radnym i w dalszym ciągu jest w protokole pisane 
informacja. I dzisiaj Pan Powietrzyński  powinien dać sprawozdanie  Radnym jak 
było na posiedzeniu. Powinien dać sprawozdanie, powinien powiedzieć były 
głosy za, były przeciw. Powinien powiedzieć o tym i innym. Tego nie było, tego 
są skutki. Dlaczego reszta Rady nie wie. Bardzo proste , to co były propozycje 
jakie Radni zgłaszali o robieniu spotkań. Można to rozwiązać bardzo prosto. 
Odbywa się posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów, członkowie przychodzą a 



pozostali Radni przychodzą bo mają  prawo zgodnie z art. 24 mogą sobie przyjść 
na posiedzenie. Nie będą brać udziału w głosowaniu, ale  będą mogli zabierać 
głos i dyskutować. Ja zadam następne pytanie  dlaczego  nie jest realizowany od 
miesiąca lutego br. par. 38 Statutu Miasta i Gminy Chodecz? On nie jest 
realizowany. A Panią Przewodniczącą proszę o podanie podstawy prawnej i 
zacytowanie tego przepisu, który umożliwia Pani Przewodniczącej zwoływanie i 
przewodniczenie posiedzeniom Komisji Rady Miejskiej. I do tego proszę jeszcze 
następne pytanie. Proszę podać też podstawę prawną która umożliwiała Pani 
Przewodniczącej odebranie mnie już dwukrotnie głos? Chciałbym podstawę 
prawną. Dziękuję.
Przewodnicząca Rady Miejskiej, jeśli chodzi o par. 38 Statutu Miasta i Gminy 
Chodecz. Odczytam ten paragraf dzisiaj na sesji, a skonsultuje się z Radcą 
Prawnym i odpowiem. Ja skonsultuje się z Radcą Prawnym i odpowiem na 
następnej sesji. Dziękuję.
Przewodnicząca Rady czy są  jeszcze jakieś sprawy bieżące. Bardzo proszę.
Sołtys Pani Elżbieta Pietrzak, chodzi mi o ustalenie w dwóch sprawach, a 
mianowicie, chodzi o dodatkowy dowóz uczniów gimnazjalistów przez Pieleszki 
i Kubłowo, oraz w sprawie wiaty przystankowej dla dzieci dojeżdżających do 
Gimnazjum.
Sekretarz Miasta i Gminy, Szanowni Państwo jeżeli chodzi o gimnazjalistów, 
wpłynął wniosek w tym stanie rzeczy  przez Komunalkę  nie będzie możliwości, 
ale podjęliśmy działania z PKS i tu zobaczymy. O ile ruszy to po ustaleniach z 
PKS. Jeżeli chodzi o wiatę to Pani sołtys złożyła wniosek i nie chciałbym się 
wypowiadać za Pana Burmistrza. Jeżeli będą środki z budżetu na wiatę to będzie 
zrobiona.
Drzewiecka Małgorzata jestem Przewodniczącą Rady Nadzorczej Spółdzielni 
Mieszkaniowej w Chodeczku. Pierwsze pytanie do Burmistrza, ile dni trzeba 
czekać w naszym Urzędzie na otrzymanie odpowiedzi na pismo. W Chodeczku 
był wykonywany remont kanalizacji , to było w maju. Firma która wykonała ten 
remont powinna teren zostawić tak jak był przed rozpoczęciem prac. Nic z tego 
nie zostało zrobione. Porozwalane są wszystkie płyty, wielkie, przed blokami jest 
makabra jak pada deszcz to stoi woda i błoto . Płytki leżą jedne na drugich. Na 
nich  bawią się dzieci. Może dojść do wypadku. Poza tym chcielibyśmy ten teren 
zagospodarować, bo Pan Pawlak przywożąc towar rozjeżdża ulice. Wobec tego 
Gmina musi zrobić porządek. Położyć płytki i krawężniki . Komisje powinny się 
zainteresować, przyjść do Chodeczka i zobaczyć ten bałagan. Niestety trzeba to 
jakoś naprawić. Chciałabym się zapytać, kiedy Pan Burmistrz, poda datą kiedy 
zostanie zrobiony porządek. Jeśli chodzi o odpowiedź na pismo to dzisiaj jest 
ostatni sierpień, a od 19 lipca nie ma odpowiedzi. To jest u nas nad gminne. Ja 
napiszę skargę do Agencji że tak długo sprawa się odwleka.



Burmistrz Chodcza odpowiedź zostanie udzielona na piśmie.
Prezes Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej w Chodeczku, ciekawie się stało, że 
jeden z Panów poruszył sprawę  zasobów mieszkaniowych. Chciałem 
powiedzieć, że Spółdzielnia Mieszkaniowa w Chodeczku, posiada wyroki 
eksmisyjne od trzech lat usilnie bez żadnego skutku stara się uzyskać lokale 
socjalne, żeby wykwaterować niepłacących najemców. Wielokrotnie do Urzędu 
były składane pisma, Gmina odpowiadała, że takich lokali nie posiada. Zdanie 
moje jest następujące. Dlaczego z jednej strony Gmina odpowiada że nie 
posiada lokali socjalnych, a z drugiej z taką łatwością pozbywa się  lokali do 
zaadoptowania budynków jak obiekt  Szkoły. Czy Państwo jako Radni liczycie się 
z tym, że jeżeli Gmina nie przekaże dla Spółdzielni tych lokali socjalnych to 
narażacie się na odszkodowania do Spółdzielni. 
Pani Drzewiecka  my nie będziemy czekać jak Gmina znajdzie lokale, tylko 
wystąpimy o odszkodowanie, że mieszkańcy nie płacą, my chcemy natychmiast. 
A nie są to małe pieniądze. A jak jeszcze Chodeczek wystąpi o odszkodowania 
dla  naszych ludzi którzy nie płacą  to budżet się rozsypie, bo już jest spinany na 
agrafki. 
Pani Przewodnicząca Rady, czy ktoś jeszcze  chce zabrać głos.
Radny Szałański, czy nam któremuś w mieście czy na wsi, ktoś naprawia i 
poprawia kanalizację. Teraz za tą naprawę Pan Burmistrz dostanie premie.  
Za to że się robi. Pytam się czy się robi mnie czy komuś innemu takie naprawy. 
Dokładać do wszystkiego. Podatki z metra są ustalone za własne wybudowane 
mieszkanie.
Przewodnicząca  Rady, na poprzedniej sesji Pani Krawiecka złożyła taki wniosek, 
czy sesje mogą odbywać się popołudniami. Odpowiadam, to jest w kompetencji 
Rady, Radnych, czy chcą  się spotykać, o której godzinie i w jaki dzień. Zostanie 
to skierowane na Komisje  i one przedyskutują to.
Ubytki przy szkole, ubytki te są naprawione jak i dalsza część drogi jest 
naprawiona .
Radna Twardowska Anna ja w kwestii zapytania, czy ten skwerek koło Kościoła 
jest już  skończony. Bo były na to jakieś pieniądze około 10 tys. i jakieś drzewka. 
I mieszkańcy się pytają czy została już ukończona inwestycja.
Burmistrz Chodcza, część drzewek poszła koło Kościoła do Cett i część poszła 
tutaj. Są dwie parafie. Było na zadrzewienie  dla całej Gminy.
Przewodnicząca Rady, czy są jeszcze jakieś pytania. Nie ma, nie widzę.
Ad. 14.  Zakończenie obrad sesji .
Przewodnicząca Rady Miejskiej zamykam obrady XI sesji Rady Miejskiej w 
Chodczu .  
Pan Kucharki Psary, Pani  Przewodnicząca, Pani nie zamknęła obrad sesji, bo we 
wtorek jest dokończenie sesji, druga część obrad. Pani tylko przerwała dzisiejsze 



obrady.
Przewodnicząca Rady, przepraszam, przerywam obrady dzisiejszej sesji, dalszy 
ciąg obrad w dniu 6 września 2011r. godz. 10,oo.
Przewodnicząca Rady Miejskiej wznawiam obrady XI sesji Rady Miejskiej w dniu 
6 września 2011r. godz. 10,oo.  Na stan 15 Radnych,  obecnych  dzisiaj podczas 
wznowionych obrad jest obecnych 14 Radnych. Nieobecny jest Radny Bohdan 
Kluzik. 
Przechodzimy do realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji tj. pkt. 4 .
Ad. 4.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  budżetu Miasta i Gminy Chodecz na 
rok 2011 .
Przewodnicząca Rady Miejskiej, proszę o przedłożenie  informacji Panią 
Skarbnik.
Pani Nowakowska Danuta Skarbnik MiG Chodecz.  Wysoka  Rado, w wyniku 
otrzymanych  dotacji jak i również wprowadzenia nowych  zadań do budżetu 
Gminy dokonuje się następujących zmian. Zmiany stanowią załącznik w postaci 
uzasadnienia do  niniejszej uchwały. To byłyby wszystkie zmiany przedłożone i 
prosimy Wysoką Radę o zaopiniowanie i zaakceptowanie  powyższych zmian.
Przewodnicząca Rady Miejskiej, proszę o dyskusję w przedmiotowej sprawie.
Kto z Radnych chce zabrać głos. Nie ma, Proszę bardzo Pan Dyrektor SZPO.
Pan Marek Kwieciński, Wysoka Rado, Szanowni Goście,  tak jak już  wcześniej 
zostały wymienione kwoty na oświatę chciałbym podkreślić  że wszystkie 
pieniądze dzięki naszym wspólnym staraniom i moim osobistym zostały 
pozyskane na dotacje celowe. Na dotacje, które wcześniej już zaplanowaliśmy z 
przed paru lat z Panem Burmistrzem. Zostało to związane z biblioteką. 
Biblioteka musiała być przeniesiona z górnych  partii naszego obiektu, tj. z 
pietra, ponieważ piętro było już tak obciążone, że Sanepid warunkowo tylko 
przedłużał co roku zgodę na usytuowanie na piętrze tej biblioteki. W związku z 
tym musieliśmy przenieść do pomieszczeń na parterze. Z uwagi na to, że środki 
Gminy nie pozwalały na wykonanie tego zadania. Wspólnie z P. Burmistrzem 
złożyliśmy wniosek i poprzez nasze starania otrzymaliśmy dotację  na remont 
biblioteki z likwidacją barier do pokonania . Także do Państwa wiadomości, że 
bez udziału środków własnych dokonaliśmy przeniesienia biblioteki. Następnie 
pozyskaliśmy wiele pomieszczeń. Dużo by ich wymieniać. Niektóre 
pomieszczenia gospodarcze przekwalifikowano na pomieszczenia dydaktyczne, 
pracownie, pozyskaliśmy 150 tys. zł. bez wkładu naszego. Jeżeli jest taka wola 
aby przekazać informację , które dotyczyły naszej rozmowy w piątek przed 
dzisiejszą sesją to służę informacją. Zostałem poproszony o ewentualne 
zmniejszenie kosztów utrzymania naszej placówki, to służę bardzo. Należałoby 
zacząć od poczynań od wielu lat gdzie likwidowane były Szkoły gminne. Radni 
wówczas zobowiązali się do akceptowania uwarunkowań takich jak: dowozu 



dzieci jak również osób które pracowały w tych Szkołach. Osoby te miały mieć 
zagwarantowane  etaty, i to zarówno w innych szkołach jak i mojej. Dlatego też 
wprowadzono dowóz uczniów. Ten dowóz jak Państwo wiecie obciąża naszą 
Gminę, a w szczególności te dowozy południowe. Jest zmniejszony czas 
oczekiwania o 3 godziny dzieci młodszych. Jednym z problemów jest odwóz 
południowy uczniów. On zwiększa kwotę która obciąża naszą placówkę. Ale 
takie były decyzje Radnych poprzednich. Zarówno  wsparcie było personelem 
niepedagogicznym naszej placówki . Były te osoby zatrudnione w naszej 
placówce. Wychodząc naprzeciw tym trudnościom, obecnie podjęliśmy decyzję 
razem z Panem Burmistrzem, że obecnie nie zatrudniamy nikogo na halę 
sportową a próbujemy utrzymać stopień czystości i pozostałych zadań przy 
obecnym zatrudnieniu. Nie wiemy jak długo jeszcze wytrzymamy udźwignąć 
ciężar funkcjonowania hali sportowej po południu, ponieważ Szkoła jest 
obciążona ogrzewaniem, oświetleniem  itd. Koszt oświetlenia na hali stanowi 
1/3 kosztów oświetlenia. Wiadomo, że dzieci ubywa i my tych finansów nie 
przysporzymy. Staramy się aby te środki przekazane z budżetu starczyły na 
właściwe funkcjonowanie placówki. Wchodzą oczywiście zmiany w ciągu roku 
ramowe plany nauczania. Zwiększane są godziny na zmianę podstawy 
programowej. Zmieniają się przepisy budowlane, w toaletach musi być ciepła 
woda. Na hali też odpowiadamy za dzieci na niej przebywających, hala też jest 
częściej sprzątana przy większej liczbie przebywających dzieci. Idąc dalej, gdzie 
by jeszcze szukać środków, uważam, że powinniśmy udźwignąć funkcjonowanie 
tej placówki. Możemy poczynić starania, czy ewentualnie nie utworzyć Szkoły 
społecznej lub Szkołę przejęło Stowarzyszenie, aby odciążyć i mieć szkołę tylko 
pod względem  kontroli  i funkcjonowania. Jest taka możliwość. Robimy badania 
jakie Stowarzyszenia by przejęły. Następnym działaniem byłoby pozyskanie 
dzieci, można byłoby zatrzymać tych dzieci, bylibyśmy  skłonni aby utworzyć 
Szkołę ponad gimnazjalną. Na bazie tej Szkoły utworzyć Szkołę 
ogólnokształcącą. I to by mogło pozyskać dodatkowe środki. Jeżeli mamy się 
ratować to trzeba myśleć o swoich nauczycielach. Jest to kierunek który pozwoli 
na utrzymanie oświaty. To są jedne z naszych propozycji. A decyzję zostawiam 
dla Państwa. Jeszcze chcę aby głos zabrała Pani dyrektor z Przedszkola. Szkoła to 
nie tylko sama w sobie oświata ale także funkcjonujące w jej budynkach hala i 
świetlica środowiskowa, organizacje społeczne i inne. 
Pani  Dyrektor Dziewirz Mariola, jak już wcześnie powiedział P. dyrektor chcemy 
zatrzymać  dzieci, aby jak najwięcej ich pozostało w Gminie. Pozyskiwanie dzieci 
rozpoczyna się od przedszkola. W przedszkolu na dzień dzisiejszy mamy 125 
dzieci, co przekracza nasze możliwości lokalowe. Ten rok szkolny to Szkoła z 
pasją. Szkoła zaczyna się od przedszkola, otworzyliśmy 6 grup dzieci. Szkołę z 
pasją tworzą nauczyciele, dyrektor i samorząd. Dbamy o dzieci w naszej 



placówce. Odpłatność za przedszkole jest niska. Godziny poza podstawę 
programową ustala Gmina. Rodzice płacą tylko za zajęcia dodatkowe. Jest 
bardzo dużo dzieci które korzystają z przedszkola i chciałabym aby tak 
pozostało. Nie budujmy dróg do nikąd.
Radna Twardowska, mam pytanie do Pana dyrektora, czy ja dobrze 
zrozumiałam, że poprzednia Rada zobowiązała dyrektora zagwarantowania 
pracy nauczycielom z poprzednich placówek które były  likwidowane. Czyli 
dożywotnio. Czyli musimy utrzymać to zatrudnienie. Chyba nie o to chodzi. 
P. Kwieciński  ja nie powiedziałam, że dożywotnio musimy zagwarantować, ale 
nikt też nie określił czasu pracy tych nauczycieli. Sami zdajemy  sprawę że nie 
zatrudniamy na rok osoby która traci pracę. I nie udajemy że dzisiaj zatrudnimy 
a dalej Pani szuka pracy. Ta osoba została przeniesiona. Skoro została 
zlikwidowana Szkoła i taka możliwość została wytworzona to zatrudniamy tą 
osobę na czas nieokreślony. Nie na dożywotnio, tylko na czas nieokreślony. Nie 
ukrywam, że osób trochę brakowało. Była także  osoba która odchodziła na 
emeryturę, była zastępowana nauczycielem bądź pracownikiem 
niepedagogicznym.
Radna Twardowska Anna to znaczy, że  nie kierujemy się  zapotrzebowaniem na 
nauczycieli, czyli jaka potrzeba występuje zatrudnienia, tylko kierujemy się tym, 
że musimy trzymać tych nauczycieli, którzy stracili pracę.
P. Kwieciński w Szkole nie możemy zatrudniać osób przypadkowych tylko te 
które są konieczne i wynikają z programu nauczania i  wyłącznie z 
kwalifikacjami. Dziś nie ma prawa pracować osoba bez kwalifikacji i osoba 
zatrudniona niezgodnie z kwalifikacjami. Tak że tu w Szkole nie ma żadnych 
obaw, że mogą być zatrudnione osoby bez przygotowania nauczycielskiego. 
Radna Kwiatkowska, każdy z dyrektorów określił się ile etatów może 
wygospodarować. I czy zostało to zachowane. 
Dyrektor tak to zostało zachowane i nic ponad miarę.
Radny Szymurski  Zbigniew korzystając z okazji dlaczego jest nie przyjęta do 
przedszkola dziewczynka z Zalesia.
Odpowiedź, dlatego, że złożyła dokumenty we wrześniu. Okres rekrutacji 
odbywa się w miesiącu marcu. Ta dziewczynka jest ze Szkoły w Zalesiu i może 
realizować swoją edukację w Zalesiu. Dziecko które wymaga wspomagania u 
nas jest wczesne wspomaganie, a dlaczego nie przyjechała to nie wiem 
dlaczego.
Dyrektor  Wojciechowska Urszula ta Pani nie musi wozić do Chodcza, ona chce 
wozić. Obowiązek szkolny może  dziecko może realizować w Zalesiu, a na zajęcia 
wczesnego wspomagania można dowozić do Chodcza. A dlaczego wozi do 
Chocenia to już jej osobista sprawa.
Radna Wilińska Grażyna, spotkaliśmy się dzisiaj przed sesją gdzie Pani Skarbnik 



poinformowała nas, że subwencja na Szkoły podstawowe i gimnazjalne nie 
wystarcza na pensje. Proszę aby Pani Skarbik powiedziała ile dokłada na pensje.
Poruszyłam ten temat z tego względu, że Pan dyrektor planuje otworzyć 
Liceum Ogólnokształcące. Nie mówię tu jako dyrektorka Szkoły ponad 
gimnazjalnej tylko jeżeli  już subwencja nie wystarcza na pensje, to jak dalej. To 
czy dalej będziemy zwiększać deficyt w płacach w Gminie.
Przewodnicząca Rady, udzielam głosu Pani Skarbnik.
Nowakowska Urszula  subwencja na rok 2011 w oświacie wynosi 4. 899 588 zł. 
Według MEN w Szkołach jest wszystkich uczniów 633 podzielić przez ilość 
uczniów to daje na jednego ucznia 7.724 47 zł . W Szkole Podstawowej na same 
płace brakuje środków 106.340 zł. w gimnazjum brakuje na płace 102.752 zł. 
Szkoła Podstawowa Cetty – 89.093zł .  Szkoła Zalesie  190.301 zł. Dziękuję.
Pani Wilińska Grażyna w mojej Szkole wystarcza subwencji na płace i robimy 
jeszcze inne inwestycje.  W tamtym roku akurat Starostwo dopłaciło do mojej 
Szkoły 100 tys. zł. 
Dyrektor Kwieciński ja tutaj odpowiem, że wyliczenia jakie dokonaliśmy w 
komórce budżetowej to tych środków starcza  na uposażenia  wszystkich 
nauczycieli i dyrektorów, oczywiście wtedy  gdy weźmiemy rezerwę budżetową 
jaka jest  utworzona. Ona była utworzona z tytułu nagród jubileuszowych.  Jak i 
z tytułu ewentualnych przejść na emeryturę. Te pieniądze jeżeli wrzucimy 
łącznie z podwyżkami to tych środków nam wystarczy. Natomiast gdybyśmy 
utworzyli takie Liceum to idzie na plus. Każdy jeden uczeń zatrzymany w tej 
Szkole, to idzie na plus. 
Radny Stempczyński Jerzy tu była mowa o nauczycielach ze zlikwidowanych 
szkół z Woli Adamowej i może wyjaśnić, bo brałem udział w tych negocjacjach, 
chodziło o co że jeżeli dyrektorowi jest potrzebna  taka osoba, dyrektorowi w 
Szkole  to sugerowaliśmy aby zatrudnić w pierwszej kolejności z naszego terenu. 
Zatrudniliśmy  dwie osoby w Szkole w Chodczu, pozostałe które mogły znalazły 
zatrudnienie we Włocławku. Chyba dobrze się tak stało. Dyrektorom na ten 
moment byli ci nauczyciele potrzebni. Druga rzecz w woli wyjaśnienia.  To 
pozyskane pieniądze z MEN przeznaczono na zakup szafek dla uczniów. 
Będziemy jedną z nielicznych gmin którzy będziemy mieć szafki.
Przewodnicząca Rady kto jeszcze chce zabrać głos, nie widzę . Proszę o 
przedłożenie opinii Komisji Budżetu i Finansów. Proszę Pan Radny Powietrzyński 
Kazimierz.
Radny Powietrzyński Kazimierz, Szanowni Państwo zgodnie z ustaleniami 
poprzedniej części obrad sesji dzisiaj rano zebrała się Komisja Budżetu i 
Finansów w której udział wzięli praktycznie wszyscy członkowie Rady Miejskiej i 
dyskutowaliśmy długo i zacięcie . W obradach  poprzedniej części obrad sesji 
wyszło to co wyszło. Chcieliśmy troszeczkę wstrząsnąć tą Gminą, tym 



budżetem. Według tego co nam mówiono dzisiaj i co Państwo słyszeliście nie da 
się zaoszczędzić w tym budżecie i w tym roku. Mamy  solenne zapewnienia, że 
budżet roku przyszłego będzie zupełnie innym budżetem. Że od teraz od dziś , 
Pan Burmistrz  z Kierownikami podległych sobie jednostek pracują nad 
oszczędnościami. W związku z powyższym Komisja Budżetu i Finansów 
wnioskuje o przyjęcie przez Radę Miejską proponowanych przez Burmistrza 
projektów uchwał  dotyczących zmian w budżecie jak również zaciągnięcia 
kredytu długoterminowego jak również dokonania zmiany Wieloletniej 
Prognozy  Finansowej dla Miasta i Gminy Chodecz na lata 2011-2014.
Przewodnicząca Rady, proszę o odczytanie projektu uchwały, Pani Skarbnik 
Miasta i Gminy  odczyta.
Skarbnik Miasta i Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 
Miasta i Gminy Chodecz na rok 2011.
Przewodnicząca, kto z Radnych jest za przyjęciem uchwały w przedłożonym 
brzmieniu. Kto jest za, za 13 radnych, przeciw 0, wstrzymała się 1 osoba. 
Dziękuję , stwierdzam, że Uchwała Nr XI/50/11 została podjęta i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.
Przewodnicząca przechodzimy do następnego punktu porządku obrad a 
mianowicie  pkt.5.
Ad. 5.   Podjęcie uchwały w sprawie  zaciągnięcia  kredytu długoterminowego.
Przewodnicząca proszę o przedłożenie informacji przez Panią Skarbnik  MiG.
Skarbnik Miasta i Gminy kredyt długoterminowy  na  spłatę wcześniej 
zaciągniętych zobowiązań, z tytułu emisji  papierów wartościowych  oraz 
zaciągniętych pożyczek  w kwocie 411 tys. 905 zł.  Proszę Wysoką Radę  o 
przychylenie się do  wniosku. 
Przewodnicząca Rady, proszę o dyskusję w przedmiotowej sprawie. Nie widzę, 
nie ma, proszę o opinie Komisji Budżetu i Finansów. 
Radny Powietrzyński, ja mówiłem wcześniej, że opinia jest pozytywna również 
co do projektu tej uchwały. 
Proszę o odczytanie proponowanej uchwały.
Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego.
Przewodnicząca Rady, proszę o głosowanie nad projektem uchwały. Kto z 
Radnych jest za  podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego. Za 13 Radnych, przeciw 0, wstrzymała się 1 osoba. 
Stwierdzam, że uchwała Nr XI/51/11 została podjęta i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.
Przewodnicząca Rady przechodzimy do następnego punkt porządku obrad tj. 6.
 Ad. 6.  Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2011-2014. 



Przewodnicząca Rady proszę Panią  Skarbnik  o przedłożenie informacji.
Skarbnik Miasta i Gminy zgodnie z nową ustawą w ślad  za tym  kredytem 
długoterminowym  trzeba było dokonać zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej. Są to czysto matematyczne wyliczenia tabelaryczne, nie wiem czy 
cyferki które mieszczą się na pięciu stronach jest sens czytać. To jest załącznik nr 
2 do tej uchwały. Proszę o podjęcie uchwały . 
Przewodnicząca Rady proszę o dyskusję  w przedmiotowej sprawie. Nie widzę 
chętnych, proszę Panią  Skarbnik o odczytanie uchwały.
Przewodnicząca Rady Miejskiej, proszę o głosowanie przedmiotowej uchwały, 
kto z Radnych jest za - 14 Radnych. Stwierdzam  że uchwała Nr XI/52/11 została 
podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
W takim bądź razie wszystkie punkty porządku obrad zostały wyczerpane, więc 
zamykam obrady XI sesji Rady Miejskiej. Wszystkie punkty obrad sesji zostały 
Wyczerpane.
Pani Krawiecka Barbara, przepraszam, ale nie  wszystkie punkty zostały 
wyczerpane ponieważ zostały jeszcze wnioski i zapytania.
Przewodnicząca Rady ten punkt był na obradach I części sesji i został 
wyczerpany. Na dzisiejszą cześć zostały przeniesione pkt. 4, 5 i 6. Dziękuję i 
zamykam obrady  drugiej części  XI obrad  sesji Rady Miejskiej.

Protokołowała
E. Pawlak.

Przewodnicząca
Rady Miejskiej

Danuta Warszawska
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